
Zápis 
 

z rokovania Rady vlády SR pre mimovládne neziskové organizácie dňa 10. 04. 2006 
od 13.00 hod na Úrade vlády SR, miestnosť č. 004 

 
 
 
Prítomní: viď podľa prezenčnej listiny 
Neprítomní: p. Pomothy, št. tajomník MH SR; p. Simon, minister MP SR; p. Németh,   

        OZ Pas; p.Brezina OZ GEMMA 93; p. Čekme, Človek v kríze;  
 
 
Program rokovania:
 

1. Otvorenie. 
2. Odpočet činnosti Rady za obdobie rokov 2003 - 2006. 
3. Návrh aktivít v novom volebnom období. 
4. Rôzne. 
5. Záver. 

 
 
Zápis 
 
1. Otvorenie 
 
Rokovanie otvoril predseda Rady vlády SR pre mimovládne neziskové organizácie (ďalej len 
„Rada“) PPVL Pál Csáky. Privítal zúčastnených, priblížil program rokovania a vyzval ich 
k pripomienkovaniu a doplneniu navrhnutého programu. Program bol prijatý bez 
pripomienok.  
 
2. Odpočet činnosti Rady za obdobie rokov 2003 - 2006 
 
Jana Kviečinská, tajomníčka Rady, GR SĽPM ÚV SR 
1/ Prezentovaný materiál bol členom Rady odovzdaný na rokovaní a je prílohou tejto 
zápisnice. 
2/ Priblížila členom Rady aj plnenie aktivít Akčného plánu predchádzania všetkým formám 
diskriminácie, rasizmu, xenofóbie, antisemitizmu a ostaným prejavom intolerancie, ktorý je 
jedinou aktivitou vlády SR, zameranou na boj proti intolerancii a z tohto pohľadu je aj jedinou 
aktivitou, ktorou SR prezentuje na medzinárodnej úrovni riešenie otázok intolerancie 
a diskriminácie. Akčný plán na obdobie rokov 2006-2008 je už štvrtým Akčným plánom od 
roku 2000 a nadväzuje na dosiahnuté výsledky predchádzajúcich Akčných plánov. Aj tento 
Akčný plán má za cieľ napomáhať vytváranie trvalej pozornosti problematike dodržiavania 
ľudských práv a predchádzania diskriminácii v rámci jednotlivých rezortov a rozvíjať 
spoluprácu rezortov s jednotlivými mimovládnymi organizáciami („ďalej len MVO“) 
a ďalšími subjektmi. 
3/ Vyzvala účastníkov rokovania, aby sa vyjadrili k fungovaniu Rady, či ju považujú za 
efektívny nástroj na komunikáciu s vládou SR. 
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PPVL Pál Csáky  
V  závere tohto bodu uviedol, že informácia o činnosti Rady za obdobie rokov 2003 – 2006, 
spolu s návrhmi aktivít a pripomienkami členov Rady na ďalšie volebné obdobie, bude 
predložená ako informatívny materiál do vlády SR.   
 
3. Návrh aktivít v novom volebnom období. 
 
PPVL Pál Csáky vyzval členov Rady na prezentáciu návrhov aktivít na ďalšie volebné 
obdobie. 
 
Jana Mečiarová, Vidiecky parlament 
V súvislosti s pripravovaným odpočtom činnosti jednotlivých ministerstiev za toto volebné 
obdobie zdôraznila potrebu uvedenia aktivít/opatrení realizovaných pre MNO do samostatnej 
časti tohto odpočtu.  
 
PPVL Pál Csáky 
Odpočet činnosti jednotlivých ministerstiev bude prezentovaný v máji. Na základe 
požiadavky pani Mečiarovej osloví listom jednotlivých ministrov ohľadom zahrnutia aktivít 
realizovaných pre MNO do samostatnej časti tohto odpočtu. 
 
Ladislav Richter, Rada mimovládnych organizácií rómskych komunít 
1/ Vyzdvihol spoluprácu MNO s jednotlivými rezortmi, predovšetkým s MPSVR SR, avšak 
zo strany MF SR pociťuje voči MNO výrazne negatívny postoj.  
2/ Požiadal PPVL Pála Csákyho o vyjadrenie ohľadom technickej asistencie projektov na 
riešenie rómskej problematiky zo strany MVRR SR. 
3/ Položil otázku, prečo Splnomocnenkyňa vlády SR pre rómsku problematiku kontroluje, 
monitoruje a odporúča projekty, ktoré sa odovzdávajú na príslušné ministerstvá, pretože 
podľa neho tým dochádza k strate súťaživosti. 
 
PPVL Pál Csáky  
Na otázku pána Richtera odpovedal, že Splnomocnenkyňa vlády SR pre rómsku problematiku 
nemá blokačné právomoci, ani právo veta, len kontroluje, či ide o projekty s profilom rómskej 
komunity. 
 
Vladimil Podstránsky, štátny tajomník MF SR 
1/ Na pripomienku pána Richtera reagoval, že MF SR nemá negatívny postoj voči MNO. 
Vytvára priestor pre financovanie MNO (asignácia daní, registrácia v notárskej komore). 
 
Zsolt Lukáč, štátny tajomník MVRR SR 
V súvislosti s kontrolou projektov Splnomocnenkyňou vlády SR pre rómsku problematiku 
uviedol, že splnomocnenkyňa dohliada, či projekty, ktoré prechádzajú výberovým konaním, 
majú vplyv na rómsku komunitu alebo nie, ale samotný proces neovplyvňuje. 
 
Ágnes Biró, štátna tajomníčka MK SR 
1/ Zdôraznila, že ak bude Rada fungovať v terajšej forme aj v ďalšom volebnom období 
a bude sa podieľať na legislatívnom procese, bude potrebné vrátiť sa k návrhu zákona 
o verejnoprospešných inštitúciách v oblasti kultúry a prepracovať ho, pretože súčasná právna 
forma rozpočtových a príspevkových organizácií je nevyhovujúca, neperspektívna 
a financovanie je neprehľadné. 
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2/ V roku 2005 MK SR pripravilo návrh zákona  Model verejnej inštitúcie na zabezpečenie 
výkonu vo verejnom záujme v oblasti kultúry, ktorý bol predmetom MPK, avšak nebola 
politická vôľa pokračovať v diskusii. MK SR sa bude usilovať, aby sa MS SR  a MF SR 
vrátili k uvedenému návrhu zákona. 
 
Marcel David Zajac, Nadácia Ekopolis 
1/ V budúcnosti bude potrebné, aby vláda SR vytvorila transparentné mechanizmy na 
prerozdeľovanie finančných prostriedkov zo štátnej správy. Mení sa totiž štruktúra 
financovania MNO zo zahraničia, neexistuje pozitívny faktor, ktorý by podporoval 
darcovstvo na Slovensku.  
2/ Položil otázku, či má vláda SR vypracovanú porovnávaciu štúdiu/kvantitatívnu 
a kvalitatívnu analýzu, akým spôsobom plynú financie pre MNO z verejných zdrojov 
(porovnanie pridelených % z HDP v Poľsku, ČR, Maďarsku).Uviedol, že v ČR smeruje do 
mimovládneho sektora 5 % z HDP, zatiaľ čo v SR je to len 1,5 % z HDP. 
3/ Stav legislatívy pre pôsobenie MNO v SR je podľa neho alarmujúci v porovnaní napr. 
s Macedónskou legislatívou.  
4/ Zdôraznil, že zástupca enviromentálnych organizácií, ktorý bol nominovaný Radou za 
člena Výboru pre obnovu Tatier – pán Huba, nakoniec nebol pozvaný do výboru a ani 
nedostal zdôvodnenie. Uvedená skutočnosť nebola spomenutá ani na tomto zasadnutí Rady. 
Položil otázku, ako potom môže Rada presadzovať svoje rozhodnutia? 
 
Jana Kviečinská, tajomníčka Rady, GR SĽPM ÚV SR 
V nadväznosti na pripomienku pána Zajaca ohľadom pána Hubu, ktorý  mal byť nominovaný 
za člena Výboru pre obnovu Tatier zdôraznila, že PPVL Pál Csáky oslovil premiéra Mikuláša 
Dzurindu listom v súvislosti s nomináciou pána Hubu, avšak enviromentálne organizácie 
vyvíjali aj vlastné iniciatívy. Zdôraznila, že v budúcnosti bude potrebné odstrániť 
dvojkoľajnosť, ak má byť zabezpečená efektívna spolupráca. 
 
PPVL Pál Csáky 
1/ Na pripomienky pána Zajaca reagoval, že Výbor pre obnovu Tatier už neexistuje 
2/ V apríli 2006 PPVL Pál Csáky plánoval usporiadať expertnú odbornú a verejnú 
konferenciu Názory na obnovenie Tatier, ktorú však v dôsledku súčasnej politickej situácie 
odporúča organizovať až po predčasných parlamentných voľbách, aby sa predišlo politizácii 
tejto problematiky. Resp. odporúča, aby bola takáto konferencia zorganizovaná len MNO.    
3/ V súvislosti s financovaním MNO uviedol, že zahraničné toky ovplyvniť nemôžme. Vyzval 
predstaviteľov MNO, aby prišli s konkrétnym návrhom na riešenie finančnej situácie MNO. 
 
Vladimil Podstránsky, štátny tajomník MF SR 
1/  Na návrh pána Zajaca ohľadom financovania MNO uviedol, že MF SR nemá komplexný 
obraz, koľko finančných prostriedkov získali MNO. Existuje však údaj: a.) koľko sa 
asignovalo daní; b.) ako fungujú neziskové organizácie, občianske združenia, ktoré určitú 
činnosť nezdaňujú; c.) výška uchádzania sa o granty. Ak má Rada záujem získať takéto 
komplexné informácie o financovaní MNO, mala by požiadať MF SR prostredníctvom vlády 
SR o vypracovanie takéhoto materiálu. Efektívnejšie by však bolo legislatívne upraviť 
asignáciu, otvorené granty a rôzne systémy dotácií bez ohľadu na právnu formu osoby. 
 
Helena Woleková, SOCIA – Nadácia na podporu sociálnych zmien 
1/ Zdôraznila, že Rada má mať dobrý sekretariát a osobu, ktorá by podrobne sledovala  
a pripomienkovala legislatívu z pozície MNO. 
2/ Privítala nominácie Rady. 
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3/ Uvítala informovanie členov Rady o grantoch.  
4/ Zdôraznila, že mala existovať stálejšia pracovná skupina pre Zákonník neziskového práva.  
5/ Rada by sa v budúcnosti mala zaoberať štrukturálnymi fondmi EÚ, mali by byť stanovené 
lepšie pravidlá pre financovanie MNO. Požiadala o zmeny ešte v čase tejto vlády.  
6/ Zdôraznila, aby MF SR v koncepcii finančného riadenia na roky 2007 – 2013 zohľadnilo aj 
spôsob financovania MNO. 
7/ Vyzdvihla princíp fungovania nórskeho finančného mechanizmu.  
8/ Podotkla, že posilnenie profesionálnych kapacít MNO poslúži k tomu, aby boli MNO 
adekvátnym partnerom vláde SR pri presadzovaní svojich priorít.  
9/ V nadväznosti na legislatívne zabezpečenie financovania uviedla, že financovanie by 
nemalo mať špecifickú právnu formu,  je potrebné oddeliť financovanie od právnych foriem. 
10/ Odmietla ideu  verejnoprospešných inštitúcií v oblasti kultúry. 
 
PPVL Pál Csáky 
Od 1. januára 2007 bude nová finančná perspektíva štrukturálnych fondov. Preto odporúča 
nové pravidlá hry prerokovať s novou vládou ešte v prvom polroku. 
 
Vladimil Podstránsky, štátny tajomník MF SR 
Ohľadom čerpania štrukturálnych fondov rokoval s PPVL Pálom Csákym. Uistil, že dôjde 
k zmenám mechanizmu financovania, ktoré by mali zabrániť zbytočnej byrokratizácii. 
 
Ágnes Biró, štátna tajomníčka MK SR 
V reakcii na vystúpenie pani Wolekovej uviedla, že v budúcom volebnom období bude 
potrebné definovať úlohu národných kultúrnych inštitúcií, služieb vo verejnom záujme a čo je 
verejný záujem v oblasti kultúry (garancia ochrany kultúrnych pamiatok). 
 
Ľuba Blaškovičová, Staromestské divadlo 
1/ Uviedla, že tretí sektor sa cíti podvyživený, krachujúci a potrebuje pomoc. Posilňovanie 
kapacít pre vytvorenie pozitívneho obrazu o MNO bolo realizované prostredníctvom 
zahraničných nadácií. Domáce zdroje nie sú priaznivo naklonené na posilňovanie kapacít.  
2/ Kritizovala skutočnosť, že finančné prostriedky z projektov nie je možné použiť na 
administráciu a organizačné zabezpečenie. 2 % z daní sú pre MNO nepostačujúce. 
V budúcnosti by malo byť darcovstvo zakotvené v legislatíve. 
 
Vladimil Podstránsky, štátny tajomník MF SR 
1/ Reagoval na vystúpenie p. Blaškovičovej a zdôraznil, že viac ako 1 mld. Sk smerovala do 
neziskových organizácií. MF SR prehodnotí systém štruktúry a administrácie. 
 
PPVL Pál Csáky 
1/ V súvislosti s členstvom SR v EÚ došlo aj k zmene financovania MNO, bude potrebná 
diskusia po voľbách. 
2/ V budúcnosti bude potrebné v Rade definovať postavenie a poslanie mimovládneho sektora 
v riešení verejných otázok v spoločnosti, zabezpečiť financovanie aj zo štátneho rozpočtu. 
 
Ladislav Macháček, Univerzita sv. Cyrila a Metoda, Rada vedeckých spoločností 
1/ SĽPM ÚV SR by mala vypracovať porovnávaciu analýzu toku finančných prostriedkov pre 
MNO. 
2/ Štatistický úrad by mal vypracovať vnímanie mimovládneho sektora verejnosťou na 
základe svojho monitoringu. 
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Mária Orgonášová, Asociácia organizácií zdravotne postihnutých občanov 
V roku 1995 bol zrušený vládny výbor pre otázky občanov so zdravotným postihnutím. Od 
roku a odvtedy spadá problematika zdravotne postihnutých občanov pod gesciu MPSVR SR. 
Od r. 1998 sa organizácie ZPO usilujú o to, aby gesciu nad RV pre problematiku ľudí so 
zdravotným postihnutím prevzal PPVL Csáky, resp. aby bol znova zriadený vládny výbor s 
priamou gesciou vlády SR, pretože táto problematika nie je výlučne sociálna, má aj vekovú, 
vzdelanostnú a iné dimenzie. Ľudí so zdravotným postihnutím v produktívnom veku je 
potrebné integrovať, aby ostali produktívni. 
 
Dana Švihlová, Fórum žien 2000 
Vyzdvihla posun v pôsobení Rady a vyjadrila potrebu presne definovať budúce úlohy Rady 
smerom k vláde SR a úlohy vlády SR smerom k Rade. 
 
6. Rôzne 
 
Elena Michaldová, GR sociálnej sekcie, MPSVR SR 
Oboznámila členov Rady s možnosťou nominácie zástupcov do Európskeho hospodárskeho 
a sociálneho výboru (ďalej „EHSV“) v Bruseli. 
 
Gabriela Vasiľová, SĽPM ÚV SR 
Osloví členov Rady v elektronickej podobe ohľadom "Výzvy na prejavenie záujmu o členstvo 
Európskom hospodárskom a sociálnom výbore v rámci skupiny III. - rôzne záujmové 
skupiny".  
 
Jana Kviečinská, tajomníčka Rady, GR SĽPM ÚV SR 
Návrhy nominantov môžu členovia Rady predkladať na sekretariát Rady do 20. apríla 2006.  
 
Dana D. Mikulová, štátna tajomníčka MŠ SR 
Oboznámila členov Rady s prebiehajúcou európskou kampaňou na MŠ SR „Každý iný, všetci 
rovní, za rozmanitosť, ľudské práva, aktívnu participáciu“, ktorej by sa mohli zúčastniť aj 
členovia Rady. Podrobnejšie informácie im zašle. 
 
Saskia Repčíková, Únia materských centier 
V mene predsedníčky správnej rady Únie materských centier pani Evy Fiedlerovej odovzdala 
pani Kviečinskej žiadosť o prijatie Únie materských centier do Rady. 
 
7. Závery 
 
1/ SĽPM ÚV SR vypracuje a rozošle účastníkom záznam zo zasadnutia v elektronickej forme 
do konca apríla.  
 
2/ Informácia o činnosti Rady za obdobie rokov 2003 – 2006, spolu s návrhmi aktivít 
a odporúčaniami členov Rady na ďalšie volebné obdobie, bude predložená ako informatívny 
materiál do vlády SR v máji 2006. 
 
3/ V súvislosti s pripravovaným odpočtom činnosti jednotlivých ministerstiev PPVL Pál 
Csáky osloví listom jednotlivých ministrov ohľadom zahrnutia aktivít realizovaných pre 
MNO do samostatnej časti tohto odpočtu. 
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4/ PPVL Pál Csáky zdôraznil, že v budúcnosti bude potrebné v Rade definovať postavenie a 
poslanie mimovládneho sektora v riešení verejných otázok v spoločnosti a spôsob a štruktúry 
financovania MNO zo št. rozpočtu. 
 
5/ PPVL Pál Csáky uviedol, že bude potrebné prerokovať so zástupcami MNO využiteľnosť 
štrukturálnych fondov EÚ. 
 
 
PPVL Pál Csáky na záver poďakoval všetkým za spoluprácu v tomto volebnom období. 
 
 
 
Za správnosť 
 
 
 
 
 
                   Jana Kviečinská 
                   tajomníčka Rady 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Príloha: Informácia o činnosti Rady vlády SR pre mimovládne neziskové organizácie za  

  obdobie rokov 2003 - 2006 
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